

PRESS RELEASE

"Unwavering commitment to a democratic transition in Venezuela at the Copenhagen Democracy Summit"

[Copenhagen, May 16, 2024] Within the context of the Democracy Summit Copenhagen 2024, Global leaders and representatives from various organizations dedicated to advancing democratic values and ideals have joined their voices and unwavering support for Edmundo Gonzalez as the unified opposition presidential candidate and for Maria Corina Machado for her unquestionable leadership of the Venezuelan democratic movement. Both embody the goals and aspirations of the Venezuelan people, who are fervently seeking a transition from dictatorship to a full democracy.

Recognizing the overwhelming desire of the vast majority of Venezuelans to embrace democracy, we endorse the determination of these leaders to make the July 28 presidential election authentically free, fair, and transparent. This juncture marks a pivotal moment for Venezuela, crucial in establishing a government that genuinely reflects the will of its people and that effectively leads the country out of the humanitarian crisis in which it is immersed.

We urge the international community to closely observe and bolster this process. It is imperative to ensure the comprehensive and equitable involvement of all political stakeholders and Venezuelan citizens, both domestically and abroad, safeguarding the sovereign will of the people.



This statement underscores the critical need for unwavering international commitment to democratic principles and practice and its support to Venezuela during this significant transitional phase.

COMUNICADO DE PRENSA

"Compromiso inquebrantable con la transición democrática en Venezuela en la Cumbre de la Democracia de Copenhague"

[Copenhague, 16 de mayo de 2024] En el marco de la Cumbre de la Democracia Copenhague 2024, líderes globales y representantes de diversas organizaciones dedicadas al avance de los ideales democráticos han unido sus voces para expresar su apoyo inquebrantable a Edmundo González como el candidato presidencial unitario de la oposición y a María Corina Machado por su indiscutible liderazgo en el movimiento democrático venezolano. Ambos encarnan los objetivos y las aspiraciones del pueblo venezolano, que busca fervientemente una transición de la dictadura a una democracia plena.

Reconociendo el abrumador deseo de la inmensa mayoría de los venezolanos de recuperar la democracia, respaldamos la determinación de estos líderes para que las elecciones presidenciales del 28 de julio sean auténticamente libres, justas y transparentes. Este momento marca un punto decisivo para Venezuela, crucial para el establecimiento de un Gobierno que refleje genuinamente la voluntad de su pueblo y que efectivamente saque al país de la crisis humanitaria en la que se encuentra sumergida.

Instamos a la comunidad internacional a observar de cerca y contribuir al fortalecimiento de este proceso. Es imperativo garantizar la participación integral y equitativa de todos los actores políticos y ciudadanos venezolanos, tanto dentro como fuera del país, para salvaguardar la voluntad soberana del pueblo.



Este comunicado destaca la necesidad crítica de un compromiso internacional inquebrantable, basado en los principios y la práctica democrática y con apoyo pleno a Venezuela en esta importante fase de transición.